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Til stede 

Henriette Langstrup (formand), Lars Kayser, Tariq Andersen, Natascha 

Nielsen (næstformand), Ditte Knudsen, Yaasir Gabeyre, Jørgen Kanters, 

Iggi Petersen (adm.), Pernille Christensen (adm.). 

Dagsorden 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsordenen. 

Studienævnet godkendte dagsordenen og tilføjede følgende emner til 

dagsordenen: 

• Evalueringsplanen tages op som punkt 3. 

• Grupperapporter ved bachelorprojekter tages op under Eventuelt 

• Status på Python programmeringskursus tages op under Nyt fra 

studieleder. 

 

Ad 2) Optag af studerende 

Henriette Langstrup fremlagde punktet. AUS har meldt tilbage, at de ikke 

anbefaler optag af kandidat to gange årligt af hensyn til kvaliteten af 

studiestarten og studentertrivsel. Herudover er der årligt meget få 

studerende udefra (ca. 2-4 studerende). 

 



 

SIDE 2 AF 5 Studienævnet besluttede, at der fremover kun skal laves faglig 

vurdering til optag i september. Studienævnet ønskede, at det skal 

være muligt med vinterstart, hvor de studerende deltager i 

introforløbet i september, men starter i februar. Dette er pga. 

økonomi og valgfrihed til de studerende. Økonomihensynet skal 

kvalificeres. Henriette Langstrup påpegede, at AUS’ anbefaling skal 

følges, hvis vinteroptaget ikke er muligt.  

 

Henriette Langstrup følger op med AUS. Der udsendes en skriftlig 

høring til studienævnet efter opfølgningen. 

 

Ad 3) Evalueringsplan 

Henriette Langstrup præsenterede, hvilke kurser skal evalueres i 2023/2024. 

Lars Kayser påpegede, at det er svært at evaluere bachelorprojekt, speciale 

og individuel tilrettelagt studieenhed, da der er tale om individuelle forløb. 

Der bør derfor evalueres på rammerne for kurserne frem for de enkelte 

forløb. Henriette Langstrup følger op med evalueringsenheden i forhold til 

evalueringsformen for de tre forløb. 

 

Studienævnet godkendte evalueringsplanen.  

 

Ad 4) Præsentation af plan for studieordningsændring og afstemning 

Henriette Langstrup præsenterede udkastet til kommissorium for 

studieordningsændring på Sundhed og Informatik. Kommissoriet 

fremlægges først for studienævnet og derefter for prodekanerne for 

uddannelse fra SUND og SCIENCE. 

Der har været med SCIENCE og SUND omkring studieordningsændringen 

samt samarbejdet med DIKU omkring nogle kurser på Sundhed og 

Informatik. På mødet deltog VILU og institutleder fra DIKU, prodekan for 

uddannelse på SUND, prodekan for uddannelse på SCIENCE, institutleder 

på FSV samt Henriette Langstrup. DIKU og SCIENCE bakkede op om en 

studieordningsændring og vil gerne bidrage til denne samt afsætte 

ressourcer. 

 

Studienævnet bakkede op om udkastet til kommissoriet og havde følgende 

bemærkninger: 

• Udgangspunktet for studieordningsrevisionen er den eksisterende 

kompetenceprofil, men med mulighed for justering efter fremtidig 

udvikling indenfor f.eks. AI og bæredygtighed. 

• Det er vigtigt at fremtidssikre uddannelsen, da der kommer 

konkurrencer fra lignende uddannelser på DTU og AAU. 

• Det er vigtigt at tydeliggøre muligheden for praktik 

 



 

SIDE 3 AF 5 Henriette Langstrup ønsker desuden, at der afholdes et seminar omkring 

studieordningsrevisionen i november 2023. Til seminaret skal desuden 

inviteres deltagere, der endnu ikke kursusledere, men har faglig relevans for 

studiet samt studerende og deltagere fra aftagerpanelet. Herudover bør der 

nedsættes et udvalg, der arbejder med et åbent rammeforslag frem til 

workshoppen. Tariq Andersen påpegede ligeledes, at det er vigtigt at få 

deltagere fra fagmiljøer udefra for at kvalificere workshoppen og få 

inspiration. 

Henriette Langstrup følger op på udkastet til kommissoriet og 

planlægningen af seminar.  

 

Ad 5) Inputs til program for første møde med aftagerpanelet 

Henriette Langstrup præsenterede det nye aftagerpanel og bad om inputs til 

dagsordenen.  Studienævnet gav følgende inputs til aftagerpanelmødet: 

 

• Uddannelsesredegørelsen præsenteres 

• Fagrådet skal holde et oplæg. De studerende i studienævnet 

melder en studerende tilbage til Henriette Langstrup. 

• Det er vigtigt at tænke initiativer ind på mødet, hvor 

aftagerpanelet er aktive og giver inputs. Der skal opbygges en 

kultur, hvor alle kommer på banen fra start.  

• Lars Kayser og Tariq Andersen skal inviteres med til mødet. 

 

Ad 6)  Nyt fra studielederen  

Henriette Langstrup præsenterede punktet.  

 

Python programmering til datavidenskab 

Det har været svært at komme i kontakt med VILU fra DIKU om forslaget 

til revision af kurset. Den reviderede kursusbeskrivelse 

kan ikke implementeres allerede fra studieåret. 2023/2024, men kursusleder 

implementerer de elementer, der er mulige at implementere, fra 2023/2024. 

Tariq Andersen kontakter VILU. Pernille Christensen sender aftalen mellem 

SUND og SCIENCE til Tariq Andersen. 

 

Høring om ny master i digital sundhed på AAU 

Ny masteruddannelse i digital sundhed på AAU har været i høring i 

studienævnet. Studienævnet har ikke haft kommentarer.  

 

Høring om brug af ChatGPT som hjælpemiddel 

Studienævnet har modtaget en høring vedr. muligheden for at bruge 

ChatGPT som hjælpemiddel til sommereksamenerne 2023. Ingen 

kursusledere ønskede, at ChatGPT kan anvendes som hjælpemiddel.  

 



 

SIDE 4 AF 5 E-sundhedsobservatoriet 

Henriette Langstrup har lavet udkast til opslag til E-sundhedsobservatoriet. 

Sundhed og Informatik betaler deltagergebyr og overnatning for 4 

studerende. Studerende, der ønsker at deltage, skal sende en ansøgning som 

vurderes af studienævnsformand og studienævnsnæstformand. De 

studerende skal være fuldtidsstuderende på SU og have bestået 

førsteårsprøven for at komme i betragtning.  Det er en fordel, hvis 

ansøgeren er medlem eller tidligere medlem af studienævn eller fagråd. 

 

 

Ad 7) Kommunikation og rekruttering 

Henriette Langstrup præsenterede punktet. Henriette Langstrup har haft et 

debatindlæg vedrørende uddannelsen i sundhedsinformatik i Altinget. Der 

har ikke været en særlig kommunikationsindsats fra AUS i år. 

 

Ad 8) Nyt fra fagrådet 

Yaasir Gabeyre præsenterede punktet.  

Karriereaftenen er blevet afholdt og var vellykket. Der var indlæg fra 

tidligere studerende og alumne-netværket. Næste år skal det overvejes, om 

der skal inviteres alumner fra andre offentlige institutioner end Styrelsen for 

Patientsikkerhed.  

 

Ad 9) Nyt fra vejledningen 

Iggi Petersen præsenterede punktet.  

Vejledningen arbejder på en online læringsforløb målrettet nye studerende 

på kandidatuddannelse. Forløbet er særligt henvendt til studerende udefra. 

Der forventes adgang til forløbet i uge 9. Vejledningen ønsker, at Henriette 

Langstrup laver indlæg. Iggi Petersen og Henriette Langstrup følger op. 

 

I forhold til studiestart er der blevet genansat to tutorer. Der har været 

problemer med at få studerende til at deltage i immatrikulationen. Til næste 

studiestart bliver der afholdt et stort arrangement på Frue Plads samt et 

separat arrangement på Nørre Campus. 

 

Vejledningen arbejder pt. med et nyt etisk kodeks, som skal implementeres i 

f.eks. studievejledningen, studiestart mv.  

 

Ad 10) Mødedatoer for resten af 2023 

Studienævnet ønskede, at møderne i efteråret bliver afholdt mandag eller 

onsdag. I august skal mødet afholdes en onsdag. Henriette Langstrup og 

Pernille Christensen vender tilbage med forslag til datoer. Der indkaldes kun 

til møde i juni, hvis der er presserende sager.  

 



 

SIDE 5 AF 5 Ad 11) Eventuelt 

Jørgen Kanters oplyser, at der er problemer i forhold til skemaet på kurset 

Introduktion til Sundhed og Informatik samt rusturen. Jørgen Kanters 

kontakter Henriette Langstrup omkring problematikken.  

 

Tariq Andersen påpegede, at der er problemer på bachelorprojektet i forhold 

til, at der er for få sider til projektet ved kvalitative gruppeprojekter. Der bør 

være mulighed for at kunne skrive flere sider ved denne type projekter. 

Grupperapporterne i forbindelse med bachelorprojekter skal diskuteres i 

forbindelse med næste revision af kursusbeskrivelser. Lars Kayser påpegede 

herudover, at antallet af sider skal forhandles i forhold til censornormen. 

Pernille Christensen og Henriette Langstrup følger op.  

 


